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Protokół 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Miejskiej w Więcborku 

odbytego w dniu 21 września 2009r. 

  

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

Obrady trwały od godz. 12.15 – do godz.13.45 

Obecni – wg załączonej listy obecności.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Przewodniczący Rady Miejskiej  - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
3. Przewodnicząca ZNP    - Ewa Pirzgalska 
4. Dyrektor Gimnazjum w Więcborku   - Jolanta Zwiewka 

 

Przewodnicząca Komisji p. GraŜyna Sowińska serdecznie przywitała przybyłych 
gości i członków Komisji. Następnie przedstawiła zebranym porządek obrad,  
w którym uwzględniono: 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za  
I półrocze 2009r w działach Oświata, Kultura i Sport. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu  korzystania  
z boiska sportowego usytuowanego przy Gimnazjum w Więcborku. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia gminy Więcbork 
do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – 
Priorytet IX Działanie 9.1. współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego. 

4. Sprawy róŜne. 

 

Do przedłoŜonego porządku Przewodnicząca wniosła poprawkę, a mianowicie 
poprosiła o wyraŜenie zgody na referowanie na początek punktu 2 i punktu  
3 a następnie punktu 1. 

 
Zaproponowana zmianę przyjęto  jednomyślnie 
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Ad. 2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu  

korzystania z boiska sportowego usytuowanego przy Gimnazjum  
w Więcborku. 
 
Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor Gimnazjum w Więcborku p. J. Zwiewka 
przedstawiając projekt regulaminu – załącznik Nr 1 dotyczącego zasad 
korzystania z boiska wielofunkcyjnego oraz uzasadnienie uchwały – 
 załącznik Nr 2. 
 
Radna G. Sowińska zabierając głos w dyskusji zapytała o koszt oświetlenia 
boiska. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka wyjaśniła, Ŝe nie ma na obiekcie oświetlenia 
dodając, iŜ  teren boiska jest w miarę widoczny dzięki lampie znajdującej się na 
budynku szkoły. 
 
Radny W. Kuszewski zapytał o przyczynę wniesionej poprawki, która dotyczyła 
rezerwacji boiska na dany tydzień. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka odpowiedziała, Ŝe z boiska korzystają nie tylko 
dzieci, ale takŜe grupy zorganizowane oraz dorośli. Rezerwacja tygodniowa będzie 
bardziej przewidywalna i moŜliwa do wprowadzania zmian. 
 
Radny J. Urbaniak zapytał czy w związku z obowiązkiem noszenia obuwia 
sportowego są na boisku warunki do przebierania się. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka odpowiedziała, Ŝe są ławki i spokojnie 20 osób 
moŜe przygotować się do zajęć sportowych. 
 
Radny J. Urbaniak nadmienił, Ŝe  z uwagi na brak oświetlenia na terenie boiska 
powinny być skrócone godziny udostępnienia obiektu. 
 
Przewodniczący J. Kujawiak dodał, ze latem moŜna korzystać do godz. 22.00 
natomiast w okresie zimowym   powinna być wprowadzona zmiana. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka wyjaśniła, Ŝe teren boiska nadzoruje pracownik 
odpowiedzialny za porządek na terenie obiektu. 
 
Skarbnik W. Rembelski wtrącił, Ŝe  juŜ występują dewastacje na terenie boiska. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka potwierdziła zaistniała sytuację. 
 
Radna G. Sowińska zapytała o sprawę nie związaną z regulaminem,  
a mianowicie o furtkę, która znajduje się za boiskiem. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka odparła, Ŝe  za boiskiem znajduje się brama, 
która jest wjazdem na teren szkoły i jest otwierana tylko  w wyjątkowych 
sytuacjach. 
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Radna  G. Sowińska zapytała o pierwsze wraŜenia dotyczące funkcjonowania 
boiska. 
 
Dyrektor Gimnazjum  wyraziła swoje zadowolenie i dodała, Ŝe trzeba czasu, aby 
stwierdzić czy boisko będzie funkcjonowało bez zastrzeŜeń.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak zabierając głos zapytał o okres 
gwarancji na boisko. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka odparła, Ŝe okres gwarancji przewidywany jest 
na 3 lata, ale przede wszystkim o stanie boiska moŜemy rozmawiać po zimie, 
Warunki atmosferyczne  pokaŜą w jakim stanie będzie boisko. 
 
Radna G. Sowińska zapytała czy ma ktoś jeszcze pytania do autopoprawki. 
 
Radny Kuszewski stwierdził, Ŝe  warto przyjrzeć  się  sprawie skrócenia  
o 1 godzinę dostępu do boiska w okresie zimowym. Dodał takŜe, iŜ regulamin 
moŜna zawsze zmienić. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak poparł przedmówcę. 
 
Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka  odpowiedziała, Ŝe czas pokaŜe czy jest potrzeba 
wprowadzenia zmian w regulaminie. 
 
Radny J. Urbaniak  oświadczył, Ŝe jest za skróceniem o 1 godzinę dostępu do 
boiska i wyjaśnił, iŜ moŜe to wiązać się z oszczędnościami związanymi 
 z opłacaniem pracownika odpowiedzialnego za nadzór boiska. 
 
Skarbnik W. Rembelski  dodał, Ŝe zmiany moŜna wprowadzić w kaŜdej chwili. 
 
Przewodnicząca G. Sowińska poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 
 

Projekt uchwały przyjęto jednomyślnie. 
 
 

Ad.3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

gminy Więcbork do realizacji projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki – Priorytet IX Działanie 9.1. 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego –  

Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor Gimnazjum w Więcborku J. Zwiewka 
przedstawiając uzasadnienie do uchwały – załącznik Nr 3. Poinformowała 
takŜe, Ŝe całkowita wartość projektu wynosi 893.724 zł. i pochodzi ona  
w 100% z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Dodała takŜe, Ŝe 
wchodzimy w ten projekt wspólnie z pozostałymi gminami naszego powiatu. 
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Program będzie realizowany od 1-go  października 2009r do końca lipca 2010r. 
Pani Dyrektor omówiła szczegółowo sprawy dotyczące formy zajęć, jakie będą 
prowadzone w ramach tego programu. Dodała takŜe, Ŝe szkoły potrzebują jak 
najwięcej zajęć, które prowadzone są w  małych grupach. 

Radny W. Kuszewski zapytał czy program będzie prowadzony wspólnie  
z LO w Więcborku. 

Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka odpowiedziała, Ŝe tak i wyjaśniła, iŜ jest to 
oferta edukacyjna dla szkół podstawowych, gimnazjów i szkół 
ponadgimnazjalnych. 

Skarbnik W. Rembelski podkreślił, Ŝe powiat jest partnerem jak inne gminy. 

Radny W. Kuszewski uściślił, Ŝe omawiana kwota 893.724 zł przeznaczona  
jest na cały projekt, w związku z tym zapytał o kwotę jaka przypada dla 
naszej gminy. 

Skarbnik W. Rembelski wyjaśnił, Ŝe na naszą gminę  przypada około 
300 tys. zł. 

Radny J. Urbaniak zapytał czy kwota przysługuje nam na dany rok szkolny. 

Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka  przypomniała, Ŝe projekt będzie trwał 
 od 1-go  października 2009r do końca lipca 2010r. 

Radny J. Urbaniak zapytał  o korzyści jakie moŜe uzyskać uczeń uczestniczący 
w projekcie. 

Dyrektor J. Zwiewka wyjaśniła, Ŝe uczeń przede wszystkim uzyskuje większe 
kwalifikacje. Dodała takŜe, Ŝe nauka w małych grupach daje większe 
moŜliwości przyswojenia wiedzy. 

Radny W. Kuszewski zapytał czy koordynatorem projektu jest powiat. 

Dyrektor J. Zwiewka odpowiedziała, Ŝe powiat występuje w roli partnera tak 
jak inne gminy oraz jako koordynator projektu. 

Radna G. Sowińska poprosiła o uściślenie sprawy dotyczącej egzaminu 
końcowego na zakończenie omawianego  projektu. 

Dyrektor Gimnazjum J. Zwiewka sprecyzowała, Ŝe egzamin nie będzie miał 
Ŝadnego wpływu na wyniki końcowe nauczania. 

Przewodnicząca Komisji G. Sowińska poddała projekt uchwały pod 
zaopiniowanie. 

Projekt uchwały przyjęto jednomyślnie. 
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Radna G.  Sowińska  poprosiła I. Sikorską o zredagowanie projektu uchwały – 
załącznik Nr 4 dotyczącego przystąpienia Gminy Więcbork do realizacji 
projektu pod nazwą „Zadowolenie mieszkańców-satysfakcja z wykonywanej 
pracy”. 

I. Sikorska poinformowała, Ŝe jesteśmy  jeszcze przed złoŜeniem wniosku i nie 
potrafimy przedstawić wartości projektu, poniewaŜ to ukształtuje się dopiero 
w momencie napisania wniosku. Zakładany wkład gminy jest wkładem 
niefinansowym. Pani Sikorska dodała takŜe, Ŝe szkolenia pracowników są 
bardzo przydatne i mogą podnieść  kwalifikacje pracowników –  
załącznik Nr 5 

Radny W. Kuszewski poprosił o uściślenie czy szkolenia będą odbywały się 
w tygodniu czy, takŜe w weekendy. Podkreślił, Ŝe moŜe to wiązać się 
z kosztami dla pracodawcy. 

I. Sikorska odparła, Ŝe nie potrafi w tej chwili  odpowiedzieć na to pytanie. 

Skarbnik W. Rembelski wyjaśnił, Ŝe wkład własny będzie obliczany zapewne 
w sposób ryczałtowy i to nie będzie miało wpływu na to czy szkolenie będzie 
odbywało się w tygodniu czy w weekendy. 

Radny W. Kuszewski zauwaŜył, Ŝe pracownik moŜe chcieć dzień wolny za 
szkolenie w czasie  weekendu. 

Skarbnik W. Rembelski odpowiedział, iŜ jest  to nie moŜliwe, aby pracownik 
otrzymywał wolne za szkolenie i dodał, Ŝe gmina moŜe pokryć jedynie koszt 
dojazdu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak podkreślił, iŜ w związku z tym, Ŝe 
nie wnosimy kosztu finansowego w ten projekt to powinniśmy z niego 
skorzystać. 

Skarbnik W. Rembelski dodał, Ŝe jesteśmy w ramach wstępnych projektu  
i wszystkie szczegóły nie są jeszcze znane. 

Przewodnicząca Komisji G. Sowińska poddała projekt uchwały pod 
zaopiniowanie 

Wynik głosowania: 

głosy „za”:   3 
głosy przeciwne:  1 
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Ad. 1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy 
Więcbork za I półrocze 2009r w działach Oświata, Kultura i Sport 

Skarbnik W. Rembelki przedstawił sprawozdanie z wykonania budŜetu  
w dziale Oświaty, Kultury i Sportu zgodne  z załącznikiem Nr 6. 

Przewodnicząca Komisji po przedstawieniu sprawozdania poprosiła radnych 
o zabranie głosu. 

Jako pierwsza głos zabrała E. Pirzgalska poruszyła sprawę podwyŜek dla 
pracowników administracji obsługi w jednostkach budŜetowych – szkołach. 
W roku bieŜącym otrzymali oni regulacje wynagrodzeń o 10% brutto.  
W przypadku tych pracowników są to niewielkie kwoty nie przewyŜszające 
100 zł. Pani E. Pirzgalska apelowała do Burmistrza i Rady Miejskiej, aby o tej 
grupie pracowników pamiętać przy opracowywaniu i uchwalaniu budŜetu na 
2010 r. Dodała takŜe, iŜ w bieŜącym roku w ramach przyjętych procentowych 
regulacji płac przez Radę Miejską pracownicy obsługi i administracji  
w szkołach otrzymali niewielki wzrost wynagrodzeń w związku  
z dostosowaniem do nowej tabeli, to spowodowało obniŜenie premii  
z 20% na 10%. 

Skarbnik W. Rembelski wyjaśnił, iŜ w umowach dotyczących zatrudniania 
pracowników określa się górny pułap premii, czyli zgodnie z prawem jest to do 
20%. Dodał  takŜe, Ŝe jest to zgodne z prawem. 

E. Pirzgalska wtrąciła, iŜ to dotyczy pracowników obsługi 

Skarbnik W. Rembelski  powiedział, iŜ wynagrodzenie nie moŜe być wyŜsze 
jak ustalił organ stanowiący na rok budŜetowy 2009 i nie moŜna wprowadzać 
zmian w danym roku. Dodał takŜe, iŜ w tej chwili nawet gdyby organ 
stanowiący chciał wprowadzać zmiany to jest to niemoŜliwe, poniewaŜ nie ma 
Ŝadnej takiej rezerwy, aby moŜna  było zwiększyć budŜet. Stwierdził, Ŝe 
deficyt nie moŜe być zwiększony, gdyŜ nawet on sam nie złoŜy swojego  
podpisu pod zwiększonym budŜetem na ten rok. Na koniec dodał, iŜ jest to do 
rozwaŜenia przy  planowaniu budŜetu na 2010r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak stwierdził, iŜ jest to grupa 
najmniej zarabiająca i jest to dla nich bardzo krzywdzące. Poprosił takŜe 
o podanie liczby osób znajdujących się w takiej sytuacji. 

E. Pirzgalska odpowiedziała, Ŝe to nie jest duŜa ilość pracowników i liczy około  
20 osób. 

Skarbnik W. Rembelski potwierdził tą informację i stwierdził, Ŝe pracownicy 
mogą w tej sytuacji czuć się pokrzywdzeni. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak stwierdził, Ŝe skoro to dotyczy tak 
małej grupy osób to tym bardziej trzeba zając się tym problemem. 
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Radny J. Kosiniak dodał, iŜ grupy najmniej zarabiające często mają jeszcze 
zabierane. 

Skarbnik W. Rembelski zauwaŜył, Ŝe zmiany zaleŜą od dwóch jednostek, czyli 
od  tego, czy Burmistrz będzie wnioskował za zmianami i od Rady Miejskiej 
czy zgodzi się i to uchwali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak uściślił, Ŝe w tym roku zmiany  
są nie moŜliwe do wprowadzenia. 

E. Pirzgalska poprosiła, aby mieć problem na uwadze i pamiętać o nim  
w przyszłym roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak stwierdził, Ŝe w urzędzie, takŜe 
były zaniedbania dotyczące pracowników administracji. 

Skarbnik W. Rembelski wyjaśnił, iŜ  w kwocie podwyŜki jest ZUS  
i to powoduje, Ŝe pracownik dostaje w rezultacie mniejszą kwotę. 

Radny W. Kuszewski zabierając głos w dyskusji zapytał czy są wprowadzone 
zmiany na stronie 31. 

Skarbnik W. Rembelski oświadczył, Ŝe tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak uściślił pytając, czy poprawiono  
wszystkie  niejasności. 

Skarbnik W. Rembelski odpowiedział, Ŝe wszystkie autopoprawki zostały 
przekazane i wszyscy je otrzymali. Przedstawił takŜe wyjaśnienie dla  
W. Kuszewskiego dotyczące § 85154 informując, Ŝe nie ma tam przesunięć. 
Wyjaśnił, Ŝe przesunięcia wystąpiły w czasie przesyłki elektronicznej  
i Świetlica Środowiskowa oraz Klub „Azyl” znajdują się na wcześniejszej 
stronie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Kujawiak  zapytał, czy istnieje zagroŜenie, 
które spowoduje nie wykonanie budŜetu. 

Skarbnik W. Rembelski oświadczył, Ŝe budŜet powinien być wykonany 
zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Wyjaśnił radnym, iŜ moŜe byś 
sytuacja, gdy rząd wyda polecenie lub podejmie decyzję, iŜ do końca 
października będzie moŜna składać wnioski o uruchomienie transzy dotacji  
ze środków unijnych. Taka decyzja spowoduje, Ŝe nie otrzymamy na pewno 
dotacji na place zabaw i świetlice. Wyjaśnił, Ŝe to nie znaczy, iŜ przepadają 
nam pieniądze będą one zrealizowane w styczniu. Dodał takŜe, Ŝe taką 
sytuację mieliśmy 3 lata temu i dotyczyła ona świetlicy w Lubczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wtrącił, Ŝe przytoczone przykłady  
są na zasadzie gdybania. 
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Skarbnik W. Rembelski odparł, Ŝe tak i dodał, Ŝe nigdy nie wiadomo jakie 
decyzje podejmie Rząd RP. Przede wszystkim trzeba wiedzieć, Ŝe mimo to nie 
przepadają nam pieniądze. Poinformował takŜe, Ŝe jesteśmy jedyną gminą w 
całym województwie, która podczas podpisywania umowy miała tak 
zaangaŜowane rzeczowo inwestycje, dzięki czemu złoŜyliśmy wniosek  
o refundację .Dodał takŜe, Ŝe w październiku poszły następne wnioski, które 
mogą być składane tylko raz w miesiącu. 

Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie, jednomyślnie. 

 

Więcej pytań ze strony radnych nie było. 

Na tym spotkanie zakończono  

 

 

Prot. Dorota Zawidzka 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 
/…/ GraŜyna Sowińska 

 

 

 

 


